



مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي  
CENTRAL BANK OF THE U.A.E.

Abu Dhabi on: 29/ October /2018

أبوظبي في: 29 / أكتوبر /2018

The Central Bank of the United Arab Emirates announced that it will introduce into circulation, on **Tuesday 30/10/2018**, a currency note of AED One Hundred (AED100) denomination, reprinted with new security features, all on the front side of the note as follows:-

أعلن مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي أنه سي طرح في التداول يوم الثلاثاء الموافق **30/10/2018**، ورقة نقدية من فئة المائة درهم (100 درهم) معاد طبعها ومضافاً إليها علامات أمنية جديدة فقط على الوجه الامامي للورقة النقدية كالتالي: -

### **1. SPARK® Live:-**

### **1. سبارك لايف**

A colour changing security feature printed at the left-hand bottom corner on the front of the currency note.

علامة أمنية متغيرة الالوان مطبوعة أسفل الزاوية اليسرى لوجه الورقة النقدية.

When the note is tilted, the colour is shifting from green to blue and shows a bar of light moving from top to bottom.

عند إمالة الورقة النقدية يتغير اللون من الأخضر إلى الأزرق، ويظهر شريط ضوئي يتحرك من الأعلى إلى الأسفل.

The numeral 100 is integrated in this feature.

تتضمن هذه العلامة على الرقم 100.

### **2. Galaxy Thread:-**

### **2. جالكسي ثرد:-**

The existing colour shifting security thread replaced with an advanced Galaxy three dimensional security thread.

تم استبدال خيط الامان الحالي بخيط امان مطور جالكسي ثلاثي الأبعاد.



مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي  
CENTRAL BANK OF THE U.A.E.

When the note is tilted the colour is shifting from green to blue and a three dimensional movement is also noticeable within the enhanced circular element. The 100 numeral within the thread is visible.

عند إمالة الورقة النقدية يتغير اللون من الأخضر إلى الأزرق، ويمكن ملاحظة حركة ثلاثية الأبعاد دائرية الشكل ورؤية الرقم 100 ضمن خيط الأمان.

3. The original silver filigree foil has been removed and replaced with intaglio overprint at the front upper right-hand side of the currency note.

3. تم إلغاء العلامة الأمنية المتمثلة بمجسم القلعة، واستبدلت بطباعة إضافية غائرة في الجانب الأعلى الأيمن من وجه الورقة النقدية.

4. The denomination value "100" at the right-hand bottom corner on the front of the currency note has been removed.

4. تم حذف قيمة الفئة "100" في الزاوية اليمنى أسفل الوجه الامامي للورقة النقدية.

The overall design and other specifications of the currency note remain the same as the current currency notes in circulation.

أما التصميم بشكل عام والمواصفات الأخرى للورقة النقدية فستبقى كما هي مشابهة للأوراق النقدية المتداولة حالياً.

This currency note will be put in circulation as legal tender, along with the AED 100 denomination currency notes currently in circulation.

سيتم طرح هذه الورقة النقدية في التداول كعملة قانونية، جنباً إلى جنب مع الأوراق النقدية المتداولة حالياً من فئة 100 درهم.

-انتهى-

-Ends-